
Geachte raadsleden,

• Ik sta hier namens het bestuur Dorpsbelang De Skans, Oostmahorn en 
wil graag de belangrijkste punten toelichten van onze zienswijze die we 
indienden bij het voorontwerpplan en het huidige ontwerp.

• Fietspad Súd Ie loopt volgens plan weliswaar niet door ons dorp, maar 
wil wél aansluiten op de bestaande routes zoals Rondje Lauwersmeer en 
Waddentour die wél door ons dorp fietsen. Hier ligt onze zorg, niet 
vanwege de mooie routes – we gunnen de toeristen en recreanten van 
harte het genieten van de mooie natuur, het water, cultureel erfgoed in 
ons dorp. Daar genieten we zelf ook van. Maar wel ligt onze zorg in de 
effecten van nieuwe toeristische mogelijkheden vanwege de groei van 
toerisme en waar het ten koste gaat van veiligheid in ons dorp.

• We weten dat die groei van toerisme ook wordt beoogd door de 
gemeente en we zien het in de afgelopen jaren ook toenemen. Zojuist 
benadrukte De heer ten Hoor van Esonstad dit ook. Waar hij alleen 
voordelen ziet, zien wij de keerzijde van de medaille. 

• Wat is precies onze zorg: ons dorpje is gebouwd en infrastructuur 
ingericht op zo’n 75 bewoners. Er komen op jaarbasis zo’n 70.000 tot 
80.000 toeristen, recreanten en passanten bij ons over de vloer. Fietsers, 
lopers, auto’s, campers, alles komt door of in ons dorp. Niet op een dag 
als vandaag uiteraard, maar in het hoofdseizoen dat al vroeg begint en 
laat eindigt in het jaar, de weekenden daarin vooral en de 
schoolvakanties. Het leidt soms tot ongelukken, ook tot bijna 
ongelukken. We hebben al een aantal incidenten gehad met botsingen, 
soms met letsel. Dit heeft te maken met twee flessenhalzen in ons dorp: 
één op de oude zeedijk bij de brug (fietsers en lopers moeten het pad 
samen delen – ik verzeker u dat kan beslist niet met anderhalve meter 
maatregel. Dus we zijn nu al jaren in overtreding… Maar de botsingen 
doen zich vooral voor bij de flessenhals in ons dorp op de splitsing waar 
je kan afbuigen naar de jachthaven of doorgaan naar dorp of haven. 
Waar campers keren en auto’s zoeken, waar groepen mensen lopen en 
fietsers voorbij kunnen racen. Verdere groei is vragen om nog meer 
problemen als er geen maatregelen worden genomen. Dit is in essentie 
ons standpunt.

• Dus we waren ook teleurgesteld en gefrustreerd toen we de 
gemeentelijke reactie lazen op de ingediende zienswijze op het 
voorontwerp. Waarin stond dat de verkeersintensiteiten wel zouden 



meevallen en dat de verkeersveiligheid niet echt in het geding is. Dit is 
duidelijk NIET op basis van onderzoek op de drukke tijden in het jaar en 
niet overeenkomstig onze ervaringen die wij meemaken in de afgelopen 
jaren. We hebben de problemen rond verkeersveiligheid in de afgelopen 
jaren meerdere malen besproken met wethouder, ambtenaar en 
dorpsondersteuner. Echter tot dusver zonder resultaat.

• Wat vragen wij: Zet met de aanleg van een fietspad als het Súd Ie ook 
meteen in op dat wat mee moet komen om veiligheid te bevorderen! 
Wacht daar niet mee tot zich (nog meer) calamiteiten voordoen!

• Wij hebben een alternatief stukje route voorgesteld in de zienswijze 
waarbij aansluitende routes op het fietspad Súd Ie niet door ons dorp 
leiden, maar waar fietsers worden omgeleid op de bestaande infra-
structuur om ons dorp heen. Via de rondweg Esonstad naar de Griene 
wei richting Jewier en Anjum om zo de route te vervolgen naar wens 
(Lauwersoog; Paessens Moddergat of anders)

• In de gemeentelijke reactie op de 1e zienswijze stond ook dat fietsers 
niet omgeleid zouden moeten worden omdat we dan de toeristen uit ons 
dorpje weren. Dit is zeker niet het geval met alle toeristen in grote getale  
die hier verblijven in de vakantieparken, die hier het water opzoeken of 
de jachthaven, restaurants of strand.

• Bovendien hebben we bij onze alternatieve route voor fietsers 
voorgesteld dat voordat zij afzwaaien, ook van harte worden uitgenodigd 
om de fiets te parkeren en te voet ons mooie dorp aan het Lauwersmeer 
te komen bezoeken. Waar ze binnenkort een mooie Waddentour 
dorpswandeling kunnen lopen.

• We vragen dus om maatregelen die ons dorpje ontlasten en die 
veiligheid bevorderen van ons bewoners maar ook de toeristen die hier 
in grote getale wandelen. Wij delen al vele jaren met plezier ons dorp en 
omgeving met de toeristen en recreanten. Maar ons dorp kan grotere 
groei van toerisme in de huidige situatie niet meer aan! De veiligheid is in 
het geding!

Dank voor uw aandacht!


